
 

Verslag DS 2022-11-23 

Algemeen 

Naam comité/departement: Departement Scheidsrechters 

Datum: 23/11/2022 Uur: 19u00 – 23u15 Locatie: Destelbergen 

Aanwezig: Cor Van Echelpoel,Toon De Lange, Rudi De Reu, Herman Van Deuren. 

Verontschuldigd: Johnny Jacobs, Ludo Sempels 

Afwezig:  

 

1. Het verslag van de vergadering van 04.08.2022 wordt goedgekeurd. 

 

2. Werking DS 

- Overleg met Dries Moens, lid Algemene Vergadering voor de sectie officials 

Strategie DS over officiële scheidsrechters, youth officials, begeleiding van young 

potentials tijdens de wedstrijd besproken. Dit vergt wijzigingen van het Intern 

Reglement. Pleidooi om over te gaan naar competitieboek. 

Secretaris stuurt lijst met pijnpunten in relatie met administratie. 

- Evaluatie AV’s 

# verwerking aan-/afwezigheden 

Secretaris stuurt lijst aan Kurt Verspecht 

# nieuwe herkansing fysieke proef voor gekwetsten: 

Voorzitter neemt contact op met Zuiderkempen voor organisatie bijkomende sessie. 

Datum en plaats zal verspreid worden via de Nieuwsbrief aan de scheidsrechters. 

- Relatie met administratie: lijst van youth officials op SBO is nog altijd niet beschikbaar 

voor secretaris. Intussen blijkt heel de lichting 2018 uit de lijst verdwenen zonder het 

Departement daarvan op de hoogte te brengen. Communicatie en samenwerking wordt 

andermaal in vraag gesteld.  

- Interne communicatie tussen werkgroepen, gebruik van MS Teams: 

Drivers kunnen de bestanden van een andere werkgroep niet inzien. Vraag om het 

leesrecht uit te breiden. 

Vraag om Rudi De Reu leesrecht te geven in SBO bestand scheidsrechters. 

Input Nieuwsbrief via bestand in MS Teams “Algemeen” of via mail aan Toon Meert. 

 

3.  Rapportering werkgroepen 

- WG Evaluaties  

# vergadering van 14.09.22 en 19.10.22 

Verslagen in bijlage 1 en 2 besproken. Pleidooi voor oprichting van een dagelijks bestuur, 

of task force, met medewerkers van Dept. Competitie, Dept. Scheidsrechters en 

management om de kleine problemen sneller te kunnen aanpakken. 

- WG Vorming 

# Geplande toekomstvisie door Johnny Jacobs wordt verwoord door Rudi De Reu. 

E-learning in kleine modules, afgesloten met korte test, om reglementbewijs te bekomen 

als eerste stap. Gelijklopend deel praktijk, daarna meer specifiek gedeelte verschillend 

voor wie officieel scheidsrechter wil worden en wie youth official. 



 

Garantie geven aan de clubs dat ook wie al officieel scheidsrechter is de eerste jaren bij 

de club blijft. 

# lesgevers: selectie maken aan de hand van competenties, lijst in MS Teams geupdatet 

worden, betrokkenen zullen geïnformeerd worden. 

# aanpak verplichte bijscholingssessie youth officials lichtingen 2018 en 2019. Er is nog 

geen overleg geweest met de administratie. Over welke aantallen gaat het ? Clubs 

bereiken via Nieuwsbrief voor de clubs. 

# controle website (bestanden die 2 x voorkomen, relevantie van sommige ppt 

presentaties, ppt met clips waar clips niet gekoppeld zijn…) probleem met clips op 

website blijft. 

- WG Referee Ambassadors  

# vergaderingen van 04.10.22 en van 22.11.22 (verslagen in bijlage 3 en 4) 

Vragen aan Departement worden voorgelegd. 

 Geen vergoeding voor RA die een begeleidingsrapport opmaakt. 

 Begeleiding laten meetellen voor beschikbaarheid als scheidsrechter: neen 

 RA herkenbaar maken op de wedstrijden, inschrijving op DWF: neen 

 Minimum leeftijd voor cursisten youth official blijft 14 jaar. 

 Vraag aan WG Vorming om tijdig geïnformeerd te worden over de cursussen 

youth official, aan de administratie om bij die cursussen ook mogelijkheid te 

voorzien om de RA’s van de cursisten te kunnen instrueren in hun taak van 

begeleider.  

# jaarplanning 

# aanpak om in elke club een RA te hebben tegen 2024 via persoonlijk contact van leden 

t.g.v. wedstrijden bij clubs als scheidsrechter of evaluator. 

 

4. Rechterlijke Raad 

- Problemen met DWF in kaart brengen en schriftelijk melden aan secretaris (vb. naam 

scheidsrechter(s) moet(en) ingevuld worden, zoniet blad kan niet afgesloten worden) 

- Aanhoudende problemen met identiteitscontrole door de scheidsrechters: mail aan de 

scheidsrechters via aanspreekpunten verzonden, artikel in Nieuwsbrief voor 

scheidsrechters zal verschijnen in volgende editie. 

 

5. Problemen van refs 

- Kurt Ahmet / BC Opwijk: scheidsrechter zal uitgenodigd worden voor een gesprek. Hij 

wordt in afwachting niet aangeduid voor wedstrijden van die club. 

- Jaeken Henri / BC Alken: idem 

- Mertens Ewart / verplaatsing Zuiderkempen: opgelost via aanspreekpunt Antwerpen 

 

6. Varia 

- Inhoud 15 prestaties/jaar van TDM scheidsrechters: evaluaties en gegeven 

opleidingsmomenten tellen mee. 

- Ere-scheidsrechters: voorstel ingezonden naar BO in oktober. 

- Vragen Oost-Vlaamse Afgevaardigden besproken 

 

Volgende vergadering woensdag 04.01.23 Destelbergen 



 

 Van Echelpoel Cor     Van Deuren Herman 
 Voorzitter      secretaris 
 
Bijlage 1 

Vergadering werkgroep evaluaties 14 september 2022 

Aanwezig : Cor Van Echelpoel, Hugo Janssens, Paul Coppens, Dirk Debbaut,  

Toon De Lange, Philippe Smetcoren 

Verontschuldigd : Herman Van Deuren 

Bespreking 

 

1. Verslag vorige vergadering wordt goedgekeurd. 

 

2. De vergadering is van mening dat de algemene vergaderingen van de refs goed verlopen zijn. 

Er dient wel aandacht besteed te worden aan de afspraken met de zalen.  

Deze zalen voldeden over het algemeen aan de gestelde eisen. Een groter scherm in 

Koningslo is echter aangewezen. 

Er was verwarring tussen inschrijven tot het bijwonen van de AV en deelnemen aan de 

fysieke testen. Dit item dient beter georganiseerd te worden. 

Er dient op gelet te worden dat op alle locaties waar fysieke testen worden afgenomen er 

medische bijstand voorhanden is. 

Het departement scheidsrechters is verantwoordelijk voor de organisatie van de AV’s. Deze 

laatste kan zich laten bijstaan door leden van de verschillende werkgroepen. 

 

3. Alle refs werkzaam in het competitieve gedeelte worden overlopen na het afleggen van de 

fysieke testen. Tal van refs veranderen van categorie. 

 

4. De begeleidingsrapporten worden besproken en 1 ref wordt gepromoveerd, voor een 

tweede ref wordt het volgende silverrefrapport afgewacht. 

 

5. Jonas heeft ons de lijst bezorgd met die refs die weerhouden zijn in het project YPT. Deze lijst 

is opgenomen in de globale lijst die in TEAMS staat. 

 

6. Er is 1 referee-coach die niet verder weerhouden wordt. Dit dossier werd besproken op de 

vergadering. Betrokkene is persoonlijk telefonisch op de hoogte gesteld en aanvaardt de 

beslissing. 

 

7. Er wordt een kandidatuur besproken van iemand die referee-coach wil worden. De 

vergadering beslist hier niet op in te gaan.  

Betrokkene wil zijn dossier persoonlijk verdedigen. Betrokkene wordt uitgenodigd op de 

volgende vergadering. 

 

 

Volgende vergadering op woensdag 19 oktober 2022 om 19.30 te Destelbergen. 

Voorafgaand vinden om 19.00 de herkansingen plaats van de fysieke testen 

 



 

Toon De Lange 

Bijlage 2 

 

Vergadering werkgroep evaluaties 19 oktober 2022 

Aanwezig : Cor Van Echelpoel, Hugo Janssens, Paul Coppens, Dirk Debbaut,  

Toon De Lange, Philippe Smetcoren, Herman Van Deuren 

 

Op uitnodiging : Rudi De Reu 

Bespreking 

 

1. Verslag vorige vergadering wordt goedgekeurd. 

 

2. Na de herkansing van de fysieke testen veranderen enkele refs van categorie.  

 

3. Er vond een constructief gesprek plaats met Stijn Geeraerts naar aanleiding van zijn 

kandidatuurstelling als referee-coach. Stijn versterkt in de toekomst het team van referee-

coaches. 

 

4. De begeleidingsrapporten en de rapporten van de referee-coaches worden besproken en tal 

van refs worden gepromoveerd. Deze refs worden gepubliceerd in de nieuwsbrief. 

 

5. Er worden 4 stagiairs aangeduid om te fungeren in de nationale reeksen.  

 

6. Er wordt beslist dat een landelijke ref minstens 4 evaluaties dient te krijgen in het lopend 

seizoen om in aanmerking te komen om te stijgen. 

 

7. Er wordt beslist dat er klassementen worden opgemaakt voor landelijk en P1. De refs worden 

geklasseerd in hun eigen reeks. 

 

8. Tal van ontvangen mails worden kort besproken. Een aantal worden doorverwezen naar het 

DS. Een aantal zaken zouden dienen behandeld te worden in een dagelijks bestuur. Dit 

laatste is nog niet van toepassing. 

 

9. Er worden een aantal kleine punten in de varia besproken. 

 

 

 

Volgende vergadering op woensdag 30 november 2022 om 19.30 te Destelbergen.  

 

 

Toon De Lange 

 
 
 



 

Bijlage 3 

Werkgroep Referee Ambassadors   vergadering van 04.10.2022   Destelbergen 

Aanwezig: Chris Begine, Bruno Vandeginste, Herman Van Deuren, Geertrui Feyaerts 

Verontschuldigd: Johan Dedrie 

De driver, Xavier Bernard heeft op 04.10.2022 zijn ontslag als driver en lid DS gegeven om 

persoonlijke redenen. We wensen Xavier nog veel succes. 

Geertrui Feyaerts stelt zich kandidaat als nieuwe driver 

1. Werking van de werkgroep 

- Bevoegdheden van de werkgroep / nieuwe opdracht: 

o Opleiding Youth officials werd van bovenaf overgedragen aan WG Vormingen 

 Op zich niet onlogisch 

 Bezorgdheden:  

- gebrek aan voeling binnen wg opleiding met fluiten lage ringen en de 

specifieke spel- en speelregels 

- stellen van te hoge eisen aan de yo (druk om snel vooruit te gaan) 

waardoor deze makkelijker afhaken 

- Correcte contactinformatie van de YO noteren tijdens praktijkgedeelte 

en deze informatie door geven aan WG RA 

 Uitdaging: samenwerking WG Vorming en WG RA: De RA van de 

deelnemers moeten betrokken worden minstens bij het praktijkgedeelte 

(tijdig uitnodigen van de RA, aandringen op engagement (cf infra)) 

o Focus op de ref ambassadors: 

 Probleem: er wordt geen recente informatie uit de laatste give en go 

gedeeld van bovenaf. Er is ook niemand van de WG RA die toegang heeft 

tot SBO om een svz op te maken en de recentste gegevens te vergaren. 

(wie zijn de YO en bij welke club zijn ze aangesloten, wie is hun ref 

ambassador, …) Hier dient iets aan te veranderen! Wat kan het DS hier 

betekenen? 

 Vaststelling: er zijn nog steeds veel clubs met jeugdwerking die geen ref 

ambassador hebben of waarvan de opgegeven ref ambassador van niets 

blijkt te weten en dus ook niet de taken opneemt. 

 Doelstelling: tegen 2024 zou iedere club met jeugdwerking een actieve 

ref ambassador moeten hebben. We werken een actieplan uit (infra) 

 

- Vergaderingen: locatie, opmaak agenda, opmaak verslag: 

o Datum volgende vergadering steeds vastleggen einde van de vergadering 

o Locatie: kan wisselen, leden kunnen initiatief nemen in samenspraak 

o Opmaak agenda: input door de leden, opmaak door driver 

o Opmaak verslag: beurtrol? Driver? Te beslissen begin van elke vergadering 

 

- Uitbreiding werkgroep (liefst geografisch gespreid) – respons vacature op website 



 

Zeer beperkte respons op vacature : 1 persoon (Limburg) heeft geïnformeerd, na 

reactie door HVD niets meer van gehoord. Idealiter iemand uit Limburg zodat er 

territoriale spreiding is. 

Dient verder te worden opgevolgd. Next step? 

 

- Uitwerking actieplan om doelstelling “tegen 2024 elke club met jeugdwerking een 

referee ambassador” waar te maken 

o Essentieel: duidelijkheid over taken RA: 

 Rekrutering 

 Aanduidingen YO 

 Begeleiding YO  

 pre-game met aandachtspunten 

 observeren en bijsturen 

 nabespreking, evaluatie 

 Aanwezigheid op opleiding van de eigen YO 

 Clustervorming / samenwerking naburige clubs 

 Zorgen voor een scheidsrechtervriendelijke omgeving 

-  

Enkele ideeën:  

o Werken aan de zichtbaarheid van de ref ambassador (shirt, aanduiden op 

scoreblad als begeleider,…) 

o Werken aan een statuut voor de RA: 

 Actieve refs voelen zich vaak verplicht zelf wedstrijden te gaan fluiten in 

de provincie en zullen daardoor de begeleiding van de YO niet opnemen 

> oplossing: wedstrijden waar RA YO heeft gecoacht + evaluatie YO 

indient (bvb bij WG RA) mee laten tellen als gefloten wedstrijd. (cf 

evaluator die verslag maakt, telt ook als gefloten wedstrijd) 

 Idem voor wedstrijden lage ringen gefloten door RA met YO > belang 

aanduiding op wedstrijdblad. Is er geen mogelijkheid om een RA de 

aanduidingen voor de wedstrijden lage ringen binnen zijn club via SBO te 

laten doen zodat RA en YO ook via SBO terug te vinden zijn, en bij 

uitbreiding om de YO+ aan te duiden?  

 Vergoeding voor coaching YO? Verbinden aan opmaken en doorgeven 

verslag (vergelijkbaar met evaluator/silver ref? - door BVL of door de 

clubs te betalen?) 

  

o De ref ambassadors samenbrengen nav opleiding YO en hen betrekken bij 

opleiding (opleider legt oefening uit, de RA krijgen elk een aantal deelnemers en 

een ring, de opleider gaat rond en geeft tips en tricks aan RA en YO)  

> essentieel dat de datums van de vormingen tijdig worden doorgegeven aan de 

werkgroep RA zodat we de RA tijdig een uitnodiging kunnen sturen! Geertrui 

contacteert Rudi 

o Voorstel: Verplicht maken van aantal (actieve?) YO bvb 1 per 2 ploegen lage 

ringen (naar analogie) gekoppeld aan boete of bonus> maakt de aanwezigheid 

van een actieve RA ‘rendabel’ voor een club  



 

> wordt meegenomen naar volgend DS 

o Benaderen van clubs zonder ref ambassador op diverse manieren, een kans 

wordt geboden op de Inspiration Day op 11.11.2022 te Leuven – nazicht van het 

programma vinden we geen sessie terug.  

> Herman vraagt na 

 

- Stand van zaken na Give & Go 2022: Bij gebrek aan doorstroom informatie niet kunnen 

bespreken – op te nemen met DS 

 

2. Inspiration Day 11/11 Sporthal De Naeyer – KU Leuven 

 

- Algemeenheden over organisatie 

We krijgen met de WG RA een platform (2 x een sessie van ?? minuten) om  ?? 

- Aanwezigheid leden werkgroep en taakverdeling 

De 4 aanwezige leden geven aan beschikbaar en geïnteresseerd te zijn 

Bedoeling: het nut van een ref ambassador voor een club en de arbitrage belichten 

 

GFE maakt een presentatie (tegen uiterlijk 31.10, wordt via onlinemeeting besproken 

en gefinaliseerd in de week van 1-8/11) 

We zullen de gegevens van de deelnemers ter plaatse vragen met het oog op verdere 

contactname (naam, e-mail, telefoon en club van aansluiting zodat we hen nadien 

kunnen persoonlijk aanspreken) 

3. Varia 

- Hoever staat het met de verlaging van de minimumleeftijd tot 12 jaar? = Vraag voor DS 

- T-shirts youth officials  

# voor laatste cursussen en VTS cursussen 

# lichting 2018 nog niet versleten ? 

 

Onduidelijk waar een YO een nieuw shirt kan bestellen als het zijne versleten is of te 

klein is geworden. 

Bij welke gelegenheid kan er vanuit en bekostigd door BVL een nieuw shirt worden 

voorzien? 

 -bijscholing 

 -opleiding YO+ 

> vragen voor DS 

Volgende vergadering: moo Inspiration Day 2022: online in de week van 1/11/2022 

Volgende vergadering: In Leuven, 22/11/2022, 19 uur 

 

Geertrui Feyaerts 

Verslaggever 

 

 

Bijlage 4 

Werkgroep Referee Ambassadors   vergadering van 22.11.2022   online 



 

Aanwezig: Feyaerts Geertrui, Dedrie Johan, Jacobs Johnny, Van Deuren Herman, Van Echelpoel Cor 

Verontschuldigd: Begine Chris, Vandeginste Bruno 

 

1. Opvolging verslag vorige vergadering van 04.10.22 

- Vragen worden op 23/11 voorgelegd op Dept. 

# vergoeding indien RA verslag opmaakt ? 

# herkenbaarheid RA op wedstrijden, inschrijving op DWF  

# YO verplicht maken voor de clubs ? 

# minimum leeftijd 12 jaar ? 

- Support centraal secretariaat: lijsten geleverd door secretariaat blijken verouderd. 

 

2. Toekomstvisie opleidingen Johnny Jacobs 

- Stappenplan: E-learning voor reglementsbewijs / praktijk op het terrein / differentiatie 

officieel ref – youth official als 3e stap 

- Visie op rekrutering en doorgroeiing van youth official naar officieel ref. 

- Rol van referee ambassador in dit alles 

 

3. Actieplan “alle clubs een met jeugdwerking een RA tegen 2024”  

Persoonlijk contact van leden t.g.v. wedstrijden bij clubs als scheidsrechter of evaluator 

geeft beste resultaat. In de praktijk te bespreken met official planners. 

 

4. Varia 

- YO cursus Waregem 27/11 wie geeft instructies RA: slechts 6 clubs betrokken met 

werking RA bekend. Beter RA’s per regio of cluster uitnodigen voor sessie. 

- T-shirts youth officials  

# voor laatste cursussen en VTS cursussen 

# lichting 2018 nog niet versleten ? 

 Herman Van Deuren 

Verslag 

 

 

 


